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VAN DE VOORZITTER 
 

Wanneer wij terugkijken op het jaar 

2023, dan is duidelijk dat er op het 

gebied van duurzaamheid wereldwijd 

enorm veel aan de orde is. De 

klimaattop in Dubai is afgesloten met 

een akkoord over het afbouwen van 

fossiele brandstoffen. Na lang 

onderhandelen werden alle aanwezige 

landen het eens om geleidelijk ‘weg te 

bewegen’ bij de verbranding van olie, 

steenkool en gas”. Voorlopig een mooi 

resultaat.  

 

Er wordt in de nieuwskanalen, zoals 

kranten of journaal, bijna elke dag wel 

aandacht besteed aan het klimaat. De 

energieprijzen, de energie-armoede, de 

stikstofproblematiek, de 

klimaatverandering en ga zo maar 

door. 

 

De professionele vrijwilligers van 

Duurzaam Lopikerwaard hebben mede 

daardoor ook heel veel vragen 

gekregen over het verduurzamen van 

hun woning. Inmiddels hebben we een 

enthousiaste groep van ruim 150 

vrijwilligers waar we op kunnen 

rekenen!  

  

Ons nieuwe pand in Lopik, waar we 

enorm trots op zijn, aan Binnenhof 1 is 

dit jaar feestelijk geopend tijdens de 

jaarmarkt door de Burgemeester, de 

Kinderburgemeester en de 

Klimaatburgemeester van Lopik.  

Dit jaar is de Kennisgroep met diverse 

professionals uitgebreid. Op de 

jaarmarkt hebben we weer veel 

mensen te woord kunnen staan. Er is 

vaak advies gegeven over de zon-op-

dak-projecten en technische installaties 

zoals bv. meterkasten en 

warmtepompen.  

 

Dit jaar hebben we ook onderzocht hoe 

we met onze kleding kunnen 

verduurzamen. Tweedehands kleding is 

daarbij een echte trend aan het 

worden. Daarom hebben we zowel in 

Benschop als in Lopik nu de ketting 

kledingruiltas geïntroduceerd. 

Inmiddels zijn ongeveer 30 dames 

actief en wordt dat nog verder 

uitgebreid. Voor dit jaar is het idee om 

ook naar het ruilen van speelgoed te 

kijken. Mocht iemand dat willen gaan 

coördineren dan horen we dat graag..   

 

Als laatste hebben we natuurlijk onze 

werkgroep communicatie. Zonder hen 

hebben we geen flyers, website, 

nieuwsbrieven, persberichten en ga zo 

maar door. 

 

Onze projectenlijst staat boordevol 

ideeën. Heb je interesse om met ons 

gezellige team mee te doen? Je bent van 

harte welkom, een e-mail naar 

info@duurzaamlopikerwaard.nl is 

voldoende. 

Dick Nederend, voorzitter 

 

mailto:info@duurzaamlopikerwaard.nl


Duurzaam Lopikerwaard, Jaarverslag 2023 
 

 
3 

 
Ons nieuwe pand in Lopik, waar we enorm trots op zijn, aan Binnenhof 1, is dit jaar feestelijk 

geopend tijdens de jaarmarkt door de Burgemeester, de Kinderburgemeester en de 

Klimaatburgemeester van Lopik 
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PROJECT ‘HULP BIJ ENERGIEBESPARING’ 
 

Het afgelopen jaar hebben, door veel communicatie naar de huishoudens met een laag 

inkomen, ongeveer 190 huishoudens zich gemeld om hen te helpen met het verlagen 

van de energierekening. 70 huishoudens hebben we dit jaar daarmee al kunnen helpen. 

De energiecoaches hebben de intakes gedaan en kijken wat er kan worden gedaan om 

het energiegebruik zoveel mogelijk te beperken. Er zijn witgoed-apparaten, ouder dan 

15 jaar, vervangen en het klusteam ging erlangs om radiatorfolies en tochtstrippen aan 

te brengen; lampen te vervangen voor Ledlampen; radiatorventilatoren te plaatsen. Ook 

zijn er infrarooddekens verstrekt. 

 

Eerst was er niet veel belangstelling voor deze subsidieregeling, pas na een derde 

oproep met een brief van Werk en Inkomen en Duurzaam Lopikerwaard in november, 

kwam de stroom op gang. 2024 jaar is het laatste jaar van deze subsidie, maar wie weet 

wat voor subsidie er nog volgt! Wij roepen huishoudens op die als zij energietoeslag 

hebben ontvangen zich te melden.  

 

       
 

ENERGIE-CAFÉ  
 

Dit jaar is het Energiecafé 10 maal geopend geweest. Bij het Energiecafé kunt u bij de 

specialisten van Duurzaam Lopikerwaard terecht met uw vragen over het isoleren en 

verduurzamen van uw huis, vragen over hoe u uw energierekening naar beneden kunt 

krijgen, vragen over de aanschaf van zonnepanelen of een warmtepomp etc. etc.  

 

Het Energiecafé wordt gehouden op de eerste donderdag van de maand van 18.30 tot 

20.00 uur. Tot juni 2023 deden we dit in De Schouw, maar vanaf juni heeft Duurzaam 

Lopikerwaard een eigen ruimte op Binnenhof 1 in Lopik. Ook in 2024 zijn we daar weer 

te vinden, loop gerust eens binnen! 
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JAARMARKT 2023 

 

Op zaterdag 10 juni was er weer een jaarmarkt in 

Lopik. Op deze dag hebben wij ons pand aan 

Binnenhof 1 in Lopik officieel in gebruik genomen. 

De 3 ‘burgemeesters’, de ‘echte’ burgemeester, de 

kinderburgemeester en de klimaatburgemeester, 

hebben het pand geopend door het onthullen van 

een stoepbord.  

 

Naast de gebruikelijke Ledlampen, radiatorfolies en 

tochtstrippen hebben we dit jaar ook stukken taart 

uitgedeeld, vanwege het feestelijke tintje aan deze 

prachtige dag.  

 

Duurzaam Lopikerwaard deelt het pand Binnenhof 1 

met Vluchtelingen Werk. Beide organisaties maken 

afwisselend gebruik van het pand. Voor Duurzaam 

Lopikerwaard is het hebben van een vaste plek 

binnen de gemeente van grote waarde: eindelijk een vaste plek om te vergaderen maar 

ook voor het Repaircafé, waar hun spullen opgeslagen kunnen worden. Elke maand het 

verzamelpunt voor de groep Zwerfvuilambassadeurs. Verder wordt hier het Energiecafé 

gehouden en kleine energiebesparende materialen zoals Ledlampen e.d. kunnen daar 

opgehaald worden.  

 

VOEDSELBOS LOPIKERWAARD 

 

       
Impressie van de officiële opening op 2 juni 2023. 

Inmiddels is het tweede Voedselbos-jaar een feit. Wat hebben we in 2023 bergen werk 

verzet! Er zijn enorme stappen gezet en de omvorming van de boomgaard naar 

voedselbos is duidelijk in volle gang. Als je op onze Facebookpagina 

(facebook.com/VelicsVoedselbos) kijkt, kun je langs alle foto's scrollen en zien wat er 

allemaal veranderd is. Ook zie je het plezier van de foto's afspatten; we hebben een fijne 

groep van ruim 20 gezellige, hardwerkende vrijwilligers.  

Onthulling stoepbord. 

https://www.facebook.com/VelicsVoedselbos/
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Een tiental vrijwilligers zijn twee keer per week bij ons aan het werk, anderen komen een 

keer per maand. Alles is goed en iedereen is welkom.  

 

In 2023 hebben we vooral veel bomen weggehaald en de eerste wijkers, wilgen en 

moestuinplantjes neergezet. Ook hebben we een windhaag aangeplant en zijn de eerste 

450 voedselbosplanten in de grond gezet. Komend jaar gaan we verder aan de slag met 

nieuwe aanplant: in het vroege voorjaar worden honderden planten geleverd. Later in 

het jaar gaan we aan de slag met de waterpartij, die sterk wordt vergroot en 

natuurvriendelijke oevers krijgt met veel ruimte voor waterdieren. 

 

Ook gaan wij rustig door 

met het handmatig 

rooien van de oude 

bomen en daarvan nog 

meer prachtige 

schuilplekken voor 

insecten, vogels en kleine 

dieren te maken.  

 

De takkenril aan de 

oostkant, die we net 

begonnen zijn, kan nog 

vele meters groeien. 

Daarmee maken we nog 

meer ruimte voor alles 

wat leeft. 

 

 

Wij zijn ook in 2024 weer wekelijks op het voedselbos op woensdagmiddag en 

vrijdagmiddag van 13.30 tot 16.30 uur. Je bent altijd van harte welkom voor een kop 

koffie of thee, een rondwandeling/rondleiding of lekker meewerken in ons voedselbos! 
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REPAIR CAFÉ  

In het jaar 2023 hebben veel mensen de weg naar het Repair Café gevonden.  

De nieuwe locatie op het Binnenhof 1 in ligt in de kern van het dorp, zeer centraal en dat 

was te merken op de Jaarmarkt! Ter reparatie wordt “van alles” aangeboden. Helaas gaat 

niet elke klant met een hersteld apparaat naar huis maar wie weet lukt het de volgende 

keer wel! De reparateurs doen hun best en zullen dat in 2024 blijven doen! 

 

De kledingherstellers hebben de kledingproblemen praktisch altijd opgelost. Een 

kapotte rits, een te lange broek of ander naaiwerk wordt met groot plezier keurig 

geregeld en zo kan de broek/jurk of jas nog jaren mee. Zij blij…u blij! 

 

Tom Buyserd heeft met nieuw elan de coördinator taken in december overgenomen van 

Andries van der Plas, die het de afgelopen 4 jaar met veel plezier heeft gedaan maar zich 

nu meer gaat richten op zijn technische vaardigheden. 

 

De dames achter de naaimachines. 

 

MOBILITEIT 
In 2023 is de provincie Utrecht een onderzoek gestart naar het gedeelte van de M.A. 

Reinaldaweg (N210) in Lopik-Oost, tussen de S.L. van Alterenlaan en de rotonde bij de 

kruising met de N204.  

 

De Werkgroep Mobiliteit heeft in 2023 intensief en actief deelgenomen aan diverse 

klankbordsessies (5 stuks) van “Onderzoek N210 Lopik Oost”. 

Deze klankbordgroep is samengesteld uit vertegenwoordigers van bewoners, 

ondernemers en belanghebbenden. De klankbordgroep wordt betrokken bij de input en 

output van het ontwerpproces. 
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Van bijna alle sessies zijn presentaties en verslagen gemaakt. Deze zijn te lezen op de 

site van de Provincie Utrecht. Zoek naar ‘onderzoek N210 Lopik-oost.   

Tevens hebben we ook onze bijdrage geleverd (notitie ingesproken) in de 

raadsvergadering van gemeente Lopik over de “aansluiting Zijdeweg Noord op de N210”. 

 

De jongste telg van Duurzaam Lopikerwaard:  

KETTING KLEDINGTUIL 

 

Sinds oktober heeft ‘Duurzaam Lopikerwaard’ het, door een Amsterdamse 

kledingruilgroep bedachte en inmiddels succesvol gebleken, initiatief ‘kleidingruil’ 

omarmd en opgestart. Na het verspreiden van de folders, de enthousiaste mond tot 

mondreclame en reacties van huidige deelneemsters, draaien en floreren in onze 

gemeente nu de duurzame: ‘Ketting Kledingruil Lopik-dorp, Uitweg, Lopikerkapel, 

Jaarsveld en Cabauw’ en eenzelfde in Benschop.  

Inmiddels zijn er voor deze kettingen nu twee keer 15 deelneemsters waaronder de, 

door o.a. Lopikse PLUS gesponsorde, grote ‘kledingtassen’ rouleren. De tassen worden 

telkens gevuld met wisselende mooie, schone en zeker een tweede leven verdienende 

(gratis) kleding. Het is telkens weer een verrassing wat je in de tas die je ontvangt 

aantreft. Je past wat leuk is en vult aan met kleding waarvan je zelf denkt dat je daar een 

ander een plezier mee kunt doen. Om voor voldoende en aantrekkelijke afwisseling in 

de tassen te kunnen zorgen is er uiteraard behoefte aan zoveel mogelijk kleding! 

Daarom is dit niet alleen een evaluatie, maar ook een oproep voor winter-, voorjaars- en 

zomerkleding!!! Mocht u willen deelnemen aan onze kledingketting, dan kunt u zich 

melden via de website: duurzaamlopikerwaard.nl. 

Voor kledingdonatie kan contact worden opgenomen via ans.verburg@hotmail.com. 

We hebben een mooie samenwerking met Outlet Schoonhoven, die ons zo nu en dan 

geheel belangeloos sponsort met gebruikte en nieuwe kleding.  

 

mailto:ans.verburg@hotmail.com
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PARTNERSHIP MET RABOBANK 
De Rabobank wil (nog) intensiever samenwerken om onze 

leefomgeving in de Lopikerwaard een beetje beter en 

mooier te maken. Zij deelt haar kennis en netwerken, én 

ze stellen een extra budget beschikbaar ter grootte van € 

15.000, - voor de projecten van Duurzaam Lopikerwaard. 

Daarnaast overhandigde de Rabobank ons een 

elektrische scooter.   

 

 Waarom doet de Rabobank dit?  

1. De missies en doelstellingen van Duurzaam 

Lopikerwaard en de Rabobank hoe wij (samen) 

kunnen bijdragen aan een mooiere leefomgeving, 

komen sterk overeen.  

2. Duurzaam Lopikerwaard heeft een robuuste 

vrijwilligersorganisatie en een succesvol ‘trackrecord’ 

met projecten als Zon op het Dak, het Repair Café en het Voedselbos.  

3. Op dit moment helpt Duurzaam Lopikerwaard (in samenwerking met de Gemeente 

Lopik) ruim 400 huishoudens die een beperkt budget hebben, heel 

concreet aan lagere energielasten. Dat doen ze ‘achter de voordeur’ met 

concrete adviezen én de uitvoering daarvan: het aanbrengen van 

isolatie, besparingsmaatregelen, vervangen van apparaten etc. zodat die 

huishoudens ook minder financiële stress hebben. Die concrete en 

praktische aanpak werkt, en dat ondersteunen we graag!  

 

Wij zijn de Rabobank en al onze andere sponsoren zeer erkentelijk voor hun bijdragen.  

 

WARMRSCANS 
In 2023 zijn er 20 warmtescans uitgevoerd. 12 zijn 

doorgezet naar 2024 vanwege gebrek aan vrijwilligers. 

Inmiddels zijn er weer vrijwilligers aangemeld voor de 

nieuwe cursussen.  

 

De reacties op de warmtescans zijn positief. Over het 

algemeen bevestigt de meting wat de bewoner al wist, 

maar er komen vaak interessante bevindingen bij waar de 

bewoner zich niet bewust van was: 

1. warmteverlies via de voordeur en 

2. warmteverlies via onvermoede “gaten” in de muur. 

 

De adviezen zijn altijd gericht op het doel “energiebesparing’. We houden ook rekening 

met de haalbaarheid bij een specifieke bewoner. De adviezen worden over het 

algemeen goed opgevolgd. 

1 De scooter die we van de 

Rabobank in ontvangst mochten 

nemen. 
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SEDUMDAKEN EN REGENTONNEN 
In 2020 is een actie gestart om platte daken ten behoeve van de opvang van hemelwater 

te beleggen met Sedumplantjes (door middel van cassettes). Deze plantjes zorgen 

ervoor dat er minder water in de riolering verdwijnt. De sedum-

actie wordt gesubsidieerd door het Hoogheemraadschap 

Stichtse Rijnlanden (HDSR). 

 

Daarnaast wordt ook de aanschaf van een regenton door het HDSR gesubsidieerd. 

Opvang via regentonnen zorgt immers voor een besparing op het gebruik van ons 

schone drinkwater voor de tuinen. Beide zaken kunnen in samenwerking met Intratuin 

IJsselstein aangeschaft worden en Duurzaam Lopikerwaard 

beheert de subsidiepot. 

In de jaren 2021, 2022 en ook 2023 zijn beide acties voortgezet 

omdat er nog voldoende middelen in de pot over waren en het Hoogheemraadschap 

met verlenging akkoord ging. 

 

In 2023 zijn 4 daken van sedumcassettes voorzien en zijn er 14 regentonnen uitgegeven. 

Ook nu blijkt dat er nog voldoende middelen aanwezig zijn om de acties voort te zetten. 

Wederom is aan de HDSR verzocht om het restant bedrag komend jaar te mogen 

gebruiken en de acties met betrekking tot sedumdaken en regentonnen voort te zetten.  

 

ZWERFVUILAMBASSADEURS 

Afgelopen jaar hebben wij weer met z'n allen ons 

volledig ingezet voor het schoonmaken van onze 

gemeentekernen en daarbuiten. 

Ook was 2023 het jaar dat er flesjes en blikjes konden 

worden ingeleverd, wat we ook goed konden merken. 

Hopelijk gaat het dit komend jaar nog minder worden. 

Wij hebben veel vrijwilligers, van Polsbroek tot en met 

Benschop, en van Lopikerkapel en de Uitweg tot aan de 

grens bij Schoonhoven. 

 

We hebben heel enthousiaste opruimers, waar we trots op zijn, maar ook zijn we blij 

met eenieder die op een of andere manier zijn steentje bijdraagt met het opruimen van 

zwerfvuil. Momenteel zijn er ook gesprekken met de Plusmarkt in Lopik om in de directe 

omgeving structureel wat netheid te behouden, maar er wordt van onze inwoners het 

meest gevraagd. Uiteindelijk zijn wij de vervuilers! 

 

In september is er weer een mooie dag geweest om vuil te ruimen langs de Lek. Wij 

mochten van Patricia van Baggum haar tuin gebruiken om vandaaruit te beginnen en te 

eindigen. Het was een prachtige dag en iedereen genoot ervan om weer langs de Lek te 

lopen.  
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Het is altijd weer een klein feestje omdat er ook andere mensen meelopen van 

buiten de gemeente, die zich hebben aangemeld. Zo'n dag eindigt dan met een heerlijke 

soep die door ons wordt bereid met 

heerlijk belegde broodjes.   

Er is een klein verloop van 

zwerfvuilruimers, maar het aantal blijft zo 

rond de 80 personen. 

Als er nog mensen zijn die ook ons een 

handje willen helpen, laten zij zich dan 

aanmelden bij Duurzaam Lopikerwaard. 

Materiaal is gratis voorhanden. 

We kijken terug op een goed jaar. En een 

ding mogen we niet vergeten, het is en blijft 

vrijwilligerswerk, dus of je 1x of 4x per 

week/maand loopt, het wordt 

gewaardeerd. 

 

Als laatste een dank aan onze voorzitter die altijd snel handelt als ik een vraag heb en 

ook aan de gemeentewerkers van openbare werken. Zij voeren het vuil elke maand 

weer af of we kunnen het persoonlijk afleveren op Gemeentewerken. 

 

 

 

 

 

 

Lopik, januari 2024 

 

  


